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Prostovljstvo
NOVUS

Prostovoljstvo je plemenito dejanje, ki povezuje ljudi različnih starosti, izkušenj in energije. 
V današnjem hitrem tempu življenja, ko se pogosto osredotočamo na lastne potrebe, 
prostovoljstvo ponuja priložnost, da prispevamo k skupnosti in naredimo nekaj za sočloveka.

Poslanstvo našega delovanja na področju razvoja prostovoljstva je usmerjeno v spodbujanje 
in krepitev prostovoljnega dela.

Razvoj prostovoljstva v društvu je usmerjen tako na mlade kot seniorje. Ko se mladi in 
seniorji združijo v skupnih prostovoljskih projektih, nastane močna sinergija. Mladi prinašajo 
svež pogled in energijo, seniorji pa stabilnost, izkušnje in modrost. Takšno sodelovanje je 
koristno za vse nas in celotno skupnost.

MLADI PROSTOVOLJIJO 
Mladi so polni energije, novih idej in želje po spremembah. Prostovoljstvo v Društvu NOVUS 
jim omogoča, da pridobijo nove veščine, spoznajo nove ljudi, razširijo svoja obzorja in 
razvijejo občutek pripadnosti. 

VEČGENERACIJSKO PROSTOVOLJSTVO 
Seniorji imajo bogate življenjske izkušnje in znanje, ki jih lahko delijo z drugimi. Prostovoljstvo 
v Društvu NOVUS jim omogoča, da ostanejo aktivni, se povežejo z mladimi, dajo pomen 
svojemu življenju in prispevajo k družbi.

Prispevki prostovoljcev so predstavljeni tako kot so jih predstavili prostovoljci. Nelektorirano.
Tiskano in elektronsko gradivo izraža mnenje avtorjev in ne predstavlja uradnega stališča 
Ministrstva za javno upravo.

Društvo za razvoj človekovih virov 
in socialnih programov NOVUS
Trg mladosti 6, 3320 Velenje
www.drustvo-novus.com
info@drustvo-novus.com
05 908 14 90

TISK: Društvo Novus
Naklada: 100

Velenje, 2024
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Prostovoljka
AMERLINA BUTKOVIĆ

Prostovoljstvo je lahko tudi področje, kjer 

odkrivamo lastne potencialne talente. Amerlina se 

je vključila v prostovoljstvo z željo, da se preizkusi 

v delavnicah, govoru pred ljudmi in digitalnem 

oblikovanju. S svojo vsestranskostjo je pokazala, da 

je lahko prostovoljstvo platforma odkrivanja lastnih 

želja in ciljev. Med svojo predstavitvijo nam pove, 

da biti prostovoljka je predvsem pridobivanje novih 

izkušenj za življenje.

“

“

Sem Amerlina Butković, obiskujem 3.letnik šole za storitvene dejavnosti, smer 
Ekonomski tehnik.

Za prostovoljstvo v Novusu sem izvedela z opravljanjem prakse v 2. letniku. 
Ponudili so mi to priložnost in z veseljem sem sprejela. Rada imam nove izzive, 
skozi katere dobim veliko izkušenj in odgovorov na vprašanja, kaj me zanima, 
kaj bi lahko počela v življenju in v čem sem najboljša, do tja pa mi je pomagalo 
prostovoljno delo na različnih področjih.

V Novusu sem se imela priložnost igrati z otroki, pomagati pri domačih nalogah, izdelovati 
predstavitve za mladostnike in nekaj vaj za učenje slovenskega jezika ter snemati videe in 
pisati objave za Facebook, s čimer se trenutno ukvarjam.

Zame prostovoljec pomeni človek, ki v prvi vrsti rad pomaga in vse to počne iz ljubezni in 
ne zaradi materialne koristi, saj je danes zelo težko najti ljudi, ki bi zastonj vložili svoj čas 
in nekaj znanja. Kot rečeno, od prostovoljnega dela lahko veliko odneseš, od v prvi vrsti 
nepozabne izkušnje, do razvoja komunikacijskih veščin, spoznaš delo na novih programih 
in z ljudmi različnih starosti.

Prostovoljno delo priporočam vsem, ki radi preizkušate nove stvari,
 sprejemate nove izzive, spoznavate nove ljudi in načine dela. 
Glede prostovoljstva ne bi spremenila ničesar.
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Prostovoljstvo je za nekatere spoznavanje samega 

sebe, želja po pomoči drugim, po predajanju lastnega 

strokovnega znanja in še mnoge druge altruistične 

aktivnosti. Gospod Armando Gržinič je eden bolj 

predanih, vestnih, odgovornih in srčnih prostovoljcev 

v Društvu NOVUS, ki s svojim dragocenim 

predajanjem lastnega znanja v obliki učne pomoči na 

področju matematike in fi zike, dokazuje, da je lahko 

prostovoljstvo korak k podpori in pomoči sočloveku. V 

intervjuju nam je zaupal svoj pogled na prostovoljstvo.

“

“

Predstavite se prosim.

Sem Armando Gržinič, star sem 60 let in živim v Velenju. Po poklici sem diplomirani inženir 
rudarstva in učitelj naravoslovno-matematičnih predmetov. Sem oče dveh odraščajočih 
hčera. V prostem času inštruiram osnovnošolsko in srednješolsko mladino.

Kako ste izvedeli za prostovoljstvo?

Izvedel sem na NOVUSU, ker sem bil vključen v program dolgotrajno brezposelnih oseb. 
Tam sem začel s prostovoljstvom, ki ga sedaj nadaljujem.

Zakaj ste izbrali prostovoljstvo?

Rad pomagam drugim ljudem in najdem v tem zadovoljstvo, da drugi v svojem znanju 
napredujejo.

Na katerem področju/na kakšen način delujete kot 
prostovoljec?

Poučujem matematiko in fiziko za osnovnošolce in srednješolce.

Pomagati drugim, ki so potrebni pomoči. Spoznavati različne ljudi različnih starosti in 
pogledov na svet, saj se od vsega posameznika lahko kaj naučim.

Kaj pomeni biti prostovoljec za vas?

Česa ste se iz te izkušnje naučili?

Izkušnja me je naučila potrpežljivosti. Sprejemanja, da vsak posameznik sprejema 
informacije na drugačen način in da marsikdo potrebuje le malo spodbude, da pokaže svoj 
pravi potencial.

Bi še komu priporočali prostovoljstvo?

Prostovoljstvo bi predlagal vsakemu, ki se želi naučiti kaj novega, pomagati drugim in 
spoznati nove ljudi, saj se celo življenje učimo in vsak dan pridemo do kakšnega novega 
odkritja ali spoznanja.

Bi v prostovoljstvu samem kaj spremenili?

Želel bi si, da bi bili tisti, ki se veliko vključujejo v prostovoljstvo in pomagajo drugim 
ljudem boljše nagrajeni, saj je na žalost še vedno vladar sveta denar. Želel bi si tudi, da 
bi bilo prostovoljstvo bolj približano ljudem npr. z določenimi oglasi ali objavami in, da se 
prostovoljci ne bi bali postati prostovoljci.

Kaj vam je najbolj všeč pri tem, da ste prostovoljec?

Spoznavanje novih ljudi in predajanje svojega znanja drugim ljudem. Pomoč tistim, ki so 
pomoči potrebni.

Prostovoljec 
ARMANDO GRŽNIČ
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Sem Tanja Lenart, stara 58 let ter po izobrazbi 

magistra managementa. S prostovoljnim delom 

se srečujem prvič ter kar priznam, da je zame 

to koristna in prijetna izkušnja. Nikoli nisem 

razmišljala, da bi lahko svoje znanje predajala 

ljudem na takšen način.

“
“

Prijatelji me običajno opisujejo kot čutečo in mirno osebo. Morda na prvi pogled res delujem 
mirno, vendar znotraj mene še vedno biva tiha upornica. Tako, da priznam, na videz sem 
mirna, zmorem pa biti značajsko tudi odločna in v odnosih čutno iskrena. Leta nazaj sem se 
soočala z močnimi nočnimi sanjskimi uvidi, ter prišla do spoznanja, da so v naši podzavesti 
skriti pretekli spomini in modrosti življenja. Sčasoma sem z delom na sebi razvila tudi 
močnejše intuitivno zaznavanje. Kar pomeni, da začutim kje posameznik polzi iz ravnovesja 
in kako lahko prestopi prepreke in težave v svojem življenju.

Sedaj sem že nekaj mesecev prostovoljka z namenom, da pridobljena znanja preko 
organiziranih predavanj podelim lokalnim prebivalcem našega kraja. Deljenje znanja preko 
prostovoljstva je zame izredna priložnost, ko lahko svoje znanje delim med ljudi v želji, da 
so le te duhovne vsebine vsem udeležencem na voljo brezplačno in javno dostopne. Kot 
prostovoljka predavam z različnimi tematskimi vsebinami v prostorih Knjižnice Velenje ter 
v učilnicah Društva Novus. Vsa predavanja so javno objavljena in nanje se odzove vedno 
lepo število udeležencev. Veseli me, da se nekateri udeleženci redno udeležujejo mojih 

predavanj in kar je še lepše, da so z uporabo teh znanj morda pridobili odgovore - zakaj 
potrebujejo kakšno pestro zgodbo, ki ni lahka in kako jo lahko razrešijo v pozitivni smeri.

Prostovoljstvo povezuje ljudi, daje možnost, da ljudje prejmejo primerno pomoč v obliki 
storitev ali materialne pomoči, njim najbolj primerno in finančno dostopno, saj je za 
uporabnike brezplačna. Kot prostovoljka v Društvu Novus sem z izvajanjem predavanj 
pridobila izkušnjo javnega nastopanja, občutenje koristnosti, nadgradnjo komunikacijskih 
sposobnosti, predvsem pa sem s predavanji še nadgradila svoja znanja.

Jaz sem v življenju našla svoj dar šele pri svojih petdesetih letih. Nikoli ni prepozno najti 
sebe, v sebi. Vse življenje se lahko učimo, se iščemo, želimo biti srečni, predvsem pa 
zdravi. Želim, da bi bila moja znanja še v nadalje finančno dostopna ljudem, zato bom s 
prostovoljnim delom še nadaljevala. Saj kadar svoje delo opravljamo s srcem, delamo to 
kar nas veseli brez napora in z velikim učinkom, začutimo potrditev iz okolja in postajamo 
srečni. Vsi imamo ta skriti potencial v sebi le, da ne vemo zanj, ker ga niti ne iščemo, dokler 
nas življenje ne pahne v to iskanje. Ko posameznik najde ta zaklad v sebi, dela to, kar zna 
najbolje, za čemur sanjari in ga veseli. Če bi bilo več takšnih ljudi v našem okolju bi življenje 
postalo mirnejše, ljubeče in srečno - morda za koga utvara, zame ni. Zato zahvala vsem 
prostovoljcem, ki s svojim delom prispevajo k medsebojnemu povezovanju ljudi in lepšemu 
jutri.

Slika je simbolična.

Prostovoljka
TANJA LENART
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Predstavite se prosim.

Anej Jager Kladušek, 17 let, stanujem v Žalcu, obiskujem 3.letnik Elektro in računalniške 
šole Velenje, smer Tehnik računalništva.

Kako ste izvedeli za prostovoljstvo?

Za področje prostovoljstva vem že celo življenje, večkrat sem bil tudi posredno bližnje 
povezan z prostovoljnimi društvi (prostovoljno gasilstvo, Rdeči križ), v srednji šoli pa sem o 
prostovoljnih aktivnostih šole in pripadajočih povezavah z njimi slišal na začetku 3. letnika. 
Prvič je to bilo ob šolskem vsakoletnem iskanju prostovoljcev, omembe pa so po tem postale 
vse bolj pogoste znotraj aktivnosti aktivnega državljanstva.

Zakaj ste izbrali prostovoljstvo?

Prostovoljstvo sem izbral zaradi mešanice osebnih in altruističnih tveganj. Dela, pri katerih 
je prostovoljstvo sistematično spodbujeno, me že dolgo časa zanimajo, prav tako pa sem 
privrženec nesebičnim vrednotam ter sem mnenja, da se moderne vrednote in človeška 
hrepenenja premikajo v smer, kjer je za vsako dejanje nujno potrebna direktna iztočnica 
za individualni prid ali plačilo, kar deluje v totalnem nasprotju prostovoljstva. Tako sem se 
odločil za prostovoljstvo iz želje pomagati, delati in navezati stike z želenimi organizacijami, 
obenem pa sebi in drugim prikazati notranjo izpolnitev, ki jo nesebično delo prinaša. 

Na katerem področju/na kakšen način delujete kot 
prostovoljec?

Kot prostovoljec delam kot vse vrstni pomagač na društvu Novus pri delavnicah in varstvu 
otrok, starih med 4 in 11 let.

V najširšem pomenu besede je prostovoljec nekdo, ki pomaga, opravlja in sodeluje pri 
aktivnostih in delu, ki najprej in predvsem služijo drugim in za ta dela ni direktno plačan ali 
kompenziran v materialnem.

Kaj pomeni biti prostovoljec za vas?

Česa ste se iz te izkušnje naučili?

Neprecenljivo ogromno. Delovanje v skupini, gojenje medsebojnih odnosov, izostrejevanje 
in usposabljanje potrpežljivosti in »utrujenega« dela, poslušanje in analiziranje različnih 
pogledov sveta, cenjenje svetov mlajših in najmlajših.

Bi še komu priporočali prostovoljstvo?

Vsakemu. Toliko kot je ljudi, toliko je potrebe po prostovoljnem.

Bi v prostovoljstvu samem kaj spremenili?

Percepcijo na prostovoljstvo samo. Zdi se mi, da veliko ljudi gleda na prostovoljstvo iz 
izključno osebne perspektive, in če je ta perspektiva naravnana po samo pridu in sebičnosti, 
oseba v prostovoljstvu preprosto ne vidi smisla. Ljudje smo po širokem, še posebej danes, 
naučeni, da moramo biti za vsako delo plačani, nujno v denarju ali materialnem, zato je 
mnogim ljudem težko izstopiti iz okvirjev takšnega razmišljanja, ki zastruplja tudi druga 
področja življenja (aktivno stigmatiziranje in ne izkoriščanje rabljenih oblačil in pripomočkov, 
recikliranja, medsebojne posoje). 

Kaj vam je najbolj všeč pri tem, da ste prostovoljec?

Da sem na prostovoljstvo vezan izrecno in izključno iz želje po pomoči drugim, izboljševanju 
percepcije prostovoljstva in uresničevanju osebnih pričanj o svetu, vse to pa mi omogoča 
nepredstavljiv izbor novih izkušenj, spoznanstev, zadovoljstva in medsebojnih odnosov.

Prostovoljec
ANEJ JAGER KLADUŠEK
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Prostovoljka 
JANA RADUSINOVIČ

Prostovoljstvo med mladimi je posebej dragocena 

izkušnja. Mladi lahko drug drugemu predajajo 

ogromno mero podpore in razumevanja. in prav 

Jana Radusinovič je samoiniciativno in zelo 

motivirano pristopila kot prostovoljka v najstniški 

skupini in s svojimi pogledi na različne življenjske 

izzive mladih, doprinesla kot prostovoljka ogromno 

pozitivne energije in dragocenih razmislekov. V 

svojem opisu se nam predstavi in pokaže, da na 

mladih res svet stoji.

“

“
Moje ime je Jana Radusinovič, stara sem 18 let. Živim v Velenju. Končala sem srednjo šolo 
program Ekonomski tehnik, začela sem izredni študij program Uporabna Psihologija.

Zelo rada plešem, barvam, ličim, ipd. Za prostovoljstvo sem izvedela v šoli, ko nam je 
profesorica povedala, kje v Velenju potrebujejo pomoč na področju prostovoljcev. Ker me 
delo z otroki zelo veseli, sem takoj začutila, da je to nekaj, v čemer bom uživala in pridobila 
nova znanja in izkušnje.

Kot prostovoljka delam oz. pomagam najstniški skupini, igramo različne družabne igre, 
se pogovarjamo, spoznavamo med seboj, vsakič pa se naučimo tudi kaj novega. Biti 
prostovoljec pomeni, da po svojih najboljših močeh pomagaš kakšni organizaciji, v mojem 
primeru Društvu Novus, pri njihovem delovanju.

Skozi svojo izkušnjo prostovoljstva sem spoznala, da je veliko otrok, ki doma nimajo nikogar, 
komur bi se lahko zaupali in s komer bi se lahko odkrito pogovorili o svojih stiskah in težavah.

Prostovoljstvo bi priporočala vsem mladim, saj ne bodo pomagali samo otrokom in ostalim 
generacijam, temveč lahko pomagajo tudi sebi, če se kaj podobnega dogaja tudi njim. Kot 
prostovoljki mi je najbolj všeč, da sem lahko spoznala različne otroke, se z njimi pogovarjala, 
jim svetovala in videla, kakšno razmišljanje imajo.
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Prostovoljec
ZDENKO LEŠNIK

Dostikrat sem se s prijatelji odpravil v Dalmacijo, kjer se res odlično počutim. Tam sem se 
prvič srečal s kopenskimi želvami, in danes sem tudi sam lastnik osmih samičk in dveh 
samčkov.

S prostovoljstvom sem se seznanil lansko poletje, ko sem se po pogovoru z mlajšo hčerko, ki 
je zaposlena v Društvu Novus odločil, da bom želve in njihov način življenja pri nas predstavil 
otrokom, ki so v Centru za družine Harmonija preživljali poletne počitniške aktivnosti. In 
tako sem enkrat tedensko pripeljal dve oziroma tri želvice, jih predstavil otrokom, nato pa 
so jih otroci božali, hranili, jih opazovali pri hoji, se z njimi slikali,…

Biti prostovoljec v skupini zvedavih in igrivih otrok mi je polepšalo urice, preživete z njimi, saj 
ni nič lepšega od iskrenih in nasmejanih otroških obrazov, zato bi prostovoljstvo priporočal 
čisto vsakemu izmed nas, ker je res tako malo potrebno, da nekomu polepšalo uro, dan, 
teden,…

Verjemite, vredno je!

Sem Zdenko Lešnik, 68-letni upokojenec iz Vinske 

Gore. Po poklicu sem tehnik telekomunikacij, a sem 

se zaradi bolezni zelo zgodaj upokojil in svoj prosti 

čas namenil ženi in dvema hčerkama. 

“ “

Prostovoljec
IGOR STANKO

Prostovoljstvo je za nekatere spoznavanje samega 

sebe, želja po pomoči drugim, predajanju lastne-

ga strokovnega znanja in številne druge altruistične 

aktivnosti. Igor Stanko je eden izmed najbolj pre-

danih, vestnih, odgovornih in srčnih prostovoljcev v 

Radio Klubu Hinko Košir S59EKL iz Velenja, ki s 

svojim dragocenim prispevkom na področju tehnike, 

digitalizacije in radioamaterstva dokazuje, da je 

prostovoljstvo korak k podpori in pomoči sočloveku. 

V intervjuju nam je zaupal svoj pogled na prosto-

voljstvo.

“
“

Predstavite se prosim.

Sem Igor Stanko, trenutni predsednik Radio Kluba Hinko Košir S59EKL iz Velenja. Po poklicu 
sem strojni tehnik, navdušenec nad digitalizacijo, tradicionalnimi in modernimi pristopi 
ter radioamaterstvom. Blizu mi je tudi delo z živalmi, psi ter njihovo učenje za zaznavanje 
okolja.
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Bi v prostovoljstvu samem kaj spremenili?

Želel bi, da bi bili tisti, ki se veliko vključujejo v prostovoljstvo in pomagajo drugim ljudem, 
bolje videni, opaženi kot odlični primeri s priložnostmi za nenehno učenje, pridobivanje in 
nesebično deljenje izkušenj. Prav tako bi si želel, da bi bilo prostovoljstvo bolj približano 
ljudem ter da bi se prostovoljci ne bali postati prostovoljci.

Kaj vam je najbolj všeč pri tem, da ste prostovoljec?

Da sem na prostovoljstvo vezan izrecno in izključno iz želje po pomoči drugim, izboljševanju 
percepcije prostovoljstva in uresničevanju osebnih pričanj o svetu, vse to pa mi omogoča 
nepredstavljiv izbor novih izkušenj, spoznanstev, zadovoljstva in medsebojnih odnosov.

Kako ste izvedeli za prostovoljstvo?

Za prostovoljstvo sem izvedel preko Radio Kluba Hinko Košir kot del NVO in s tem Društva 
NOVUS, kjer z zanimanjem spremljam in se aktivno vključujem v različne aktivnosti.

Zakaj ste izbrali prostovoljstvo?

Rad pomagam drugim in svoje znanje prenašam naprej. V tem najdem veliko zadovoljstvo, 
še posebej ko vidim napredek in veselje drugih ob novih odkritjih in dosežkih.

Na katerem področju/na kakšen način delujete kot 
prostovoljec?

Kot prostovoljec pomagam pri pripravi materialov in gradiv za izvedbo aktivnosti, izvajam 
vsebine povezane z digitalizacijo in radioamaterstvom. Poleg tega prikazujem praktične 
primere vzpostavljanja radioamaterskih zvez skupaj z otroci in strokovnim pedagoškim 
spremljevalnim osebjem.

Biti prostovoljec zame pomeni pomagati drugim, deliti svoje znanje in izkušnje ter spoznavati 
nove ljudi različnih starosti in pogledov na svet. Vse to obogati tudi mene osebno in me uči 
potrpežljivosti in razumevanja.

Kaj pomeni biti prostovoljec za vas?

Česa ste se iz te izkušnje naučili?

Prostovoljska izkušnja me je naučila potrpežljivosti in sprejemanja, da vsak posameznik 
sprejema informacije na drugačen način. Spoznal sem, da marsikdo potrebuje le malo 
spodbude, da pokaže svoj pravi potencial.

Bi še komu priporočali prostovoljstvo?

Prostovoljstvo bi priporočil vsakomur, ki se želi naučiti kaj novega, pomagati drugim in 
spoznati nove ljudi. Menim, da se celo življenje učimo in vsak dan pridemo do novih spoznanj.

18 Skozi oči prostovoljcev



Predstavite se prosim.

Sem Sandra, rada sem prostovoljka, saj rada priskočim na pomoč, če le lahko. Že od otroštva 
sem prisluhnila prijateljem v stiskah. Sodelovala sem že v nekaj prostovoljnih organizacijah 
ter društvih ter opravljala različna dela. Nekako bi lahko rekla, da je prostovoljstvo del mene. 

Kako ste izvedeli za prostovoljstvo?

Društvo poznam že nekaj časa. Da sprejemajo prostovoljce, mi je pa povedala prijateljica in 
se z veseljem obrnila na društvo, kjer so me prijazno sprejeli. 

Zakaj ste izbrali prostovoljstvo?

Prostovoljstvo človeka polni s pozitivo, samozavestjo, saj daje občutek da narediš s pomočjo 
nekaj dobrega za nekoga, hkrati pa s dobrim občutkom tudi zase. 

Na katerem področju/na kakšen način delujete kot 
prostovoljec?

Sodelujem na zanimivih ter poučnih delavnicah, pomagam pri pripravi materiala ter tam, 
kjer lahko v društvu pomagam. 

Česa ste se iz te izkušnje naučili?

Na delavnicah se lahko vedno naučiš kaj novega. Veliko je izmenjav izkušenj, mnenj ter 
drugačnih pogledov.

Bi še komu priporočali prostovoljstvo?

Prostovoljstvo priporočam vsakomur, ki bi si želel pomagati ter prispevati nekaj dobrega ter 
pozitivnega od sebe. 

Kaj vam je najbolj všeč pri tem, da ste prostovoljec?

Pri prostovoljstvu mi je všeč občutek, da lahko nekomu pomagaš, da delaš nekaj dobrega, 
da se učiš, osebnostno rasteš. 

Prostovoljka
SANDRA HARTMAN

Slika je simbolična.
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Prostovoljka
PIKA LEKŠ

Kot prostovoljka sem delala na delavnicah za otroke 

po tri ure na teden. Z otroki smo ustvarjali različne 

izdelke, plesali in se predvsem družili. Bile so mi 

zelo všeč, saj smo se hitro razumeli in se povezali. Na 

delavnicah pa se nisem naučila le dela z otroki, ven-

dar tudi različne likovne tehnike, ki mi bodo v pri-

hodnosti lahko prišle prav. Vedno sem uživala in se jih 

seveda rada udeleževala. Vse zaposlene pa so bile zelo 

prijazne in razumljive.

“
“
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